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Abstract (en)
[origin: US4609915A] Device for monitoring rotating parts of machines and installations for the production, treatment and processing of
monofilaments, yarns, wires, tapes, webs and the like on the accumulations and wraps being formed. According to the invention, the surface of the
rotating part, e.g. of a friction roller of a high-speed winder for filament yarns, is provided with marks, and opposite this marked surface a sensor
consisting of a transmitter and a receiver, for instance a sensor operating in the range of infrared radiation, is disposed, which by the passage of
the marks generates a signal, the alteration of which causes, through switching elements, the stopping of the rotating part of the machine or of the
installation. In contrast with the known devices, which operate mechanically, which are equipped with feelers and which indicate the formation of an
accumulation only after a long time, the device according to the invention operates without mechanical contact, the formation of an accumulation
being picked up at a very early stage.

Abstract (de)
Vorrichtung zur Überwachung von drehenden Teilen von Maschinen und Anlagen für die Herstellung, Be- und Verarbeitung von Monofilamenten,
Garnen, Drähten, Bändchen, Bahnen und dergleichen auf entstehende Wickel bzw. Aufläufe. Gemäß der Erfindung ist die Oberfläche des
drehenden Teils, z.B. einer Friktionswalze eines Schnellwicklers für Filamentgarne, mit Markierungen versehen und gegenüber dieser markierten
Oberfläche ein aus einem Sender und einem Empfänger bestehender Sensor, z.B. ein im Bereich infraroter Strahlung arbeitender Sensor,
angeordnet, der durch den Vorbeilauf der Markierungen ein Signal erzeugt, dessen Veränderung über Schaltelemente das Stillsetzen des
drehenden Teils, der Maschine oder der Anlage bewirkt. Im Gegensatz zu den bekannten Vorrichtungen, die mechanisch arbeiten (sie sind
mit Fühlern ausgestattet) und erst nach längerer Zeit die Bildung eines Wickels anzeigen, arbeitet die erfindungsgemäße Vorrichtung ohne
mechanische Berührung, wobei das Entstehen eines Wickels sehr frühzeitig erfaßt wird.

IPC 1-7
B65H 63/00

IPC 8 full level
B65H 63/04 (2006.01); B65H 63/00 (2006.01)

CPC (source: EP US)
B65H 63/003 (2013.01 - EP US); B65H 2701/31 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)
• [Y] FR 1391183 A 19650305 - FEDERALE D AVIONS FAB
• [Y] DE 885908 C 19530810 - BOBINGEN AG FUER TEXTIL FASER
• [Y] US 4188545 A 19800212 - MCCLEAN ARTHUR J [GB], et al
• [A] EP 0072935 A2 19830302 - SICK OPTIK ELEKTRONIK ERWIN [DE]
• [A] DE 1113731 B 19610914 - LICENTIA GMBH
• [A] US 3843883 A 19741022 - DE VITA R, et al
• [A] US 3860185 A 19750114 - MAKINO SHOZABURO, et al
• [A] DE 2748621 A1 19790503 - SCHLAFHORST & CO W
• [A] DE 2429055 B1 19750731

Cited by
US5964391A; DE19941723A1; WO9921786A1

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)
EP 0128240 A1 19841219; EP 0128240 B1 19861230; DE 3321261 A1 19841213; DE 3321261 C2 19851024; DE 3368584 D1 19870205;
JP H0236508 B2 19900817; JP S602573 A 19850108; US 4609915 A 19860902

DOCDB simple family (application)
EP 83110662 A 19831026; DE 3321261 A 19830611; DE 3368584 T 19831026; JP 6682184 A 19840405; US 54640683 A 19831028

https://worldwide.espacenet.com/patent/search?q=pn%3DEP0128240A1?&section=Biblio&called_by=GPI
https://register.epo.org/application?number=EP83110662&lng=en&tab=main
http://www.wipo.int/ipcpub/?version=20000101&symbol=B65H0063000000&priorityorder=yes&lang=en
http://www.wipo.int/ipcpub/?level=a&lang=en&symbol=B65H0063040000&priorityorder=yes&refresh=page&version=20060101
http://www.wipo.int/ipcpub/?level=a&lang=en&symbol=B65H0063000000&priorityorder=yes&refresh=page&version=20060101
http://worldwide.espacenet.com/classification?locale=en_EP#!/CPC=B65H63/003
http://worldwide.espacenet.com/classification?locale=en_EP#!/CPC=B65H2701/31

